

# Circumcision: Information for parents

Circumcision of baby boys is a surgical procedure to remove the layer of skin (called the foreskin or the prepuce) that covers the head of the penis and part of the shaft. It is most often done during the first few days after birth.

Circumcision is a “non-therapeutic” procedure, which means it is not medically necessary. Parents who decide to circumcise their newborns often do so for religious, social or cultural reasons. To help make the decision about circumcision, parents should have information about risks and benefits. It is helpful to speak with your baby’s doctor.

*After reviewing the scientific evidence for and against circumcision, the Canadian Paediatric Society does not recommend routine circumcision for newborn boys. Many pediatricians no longer perform circumcisions*

## Risks and Benefits

Problems from the surgery are usually minor. Although serious complications are rare, they do occur. Newborn circumcision has been associated with surgical mistakes, such as having too much skin removed.

Of every 1,000 boys who **are** circumcised:

- 20 to 30 will have a surgical complication, such as too much bleeding or infection in the area.
- 2 to 3 will have a more serious complication that needs more treatment. Examples include having too much skin removed or more serious bleeding.
- 2 will be admitted to hospital for a urinary tract infection (UTI) before they are one year old.
- About 10 babies may need to have the circumcision done again because of a poor result.

# La circoncision : Renseignements pour les parents

La circoncision des garçons nouveau-nés est une intervention chirurgicale qui consiste à couper la surface de peau (le prépuce) qui recouvre la tête (le gland) du pénis. La plupart du temps, elle est effectuée dans les quelques jours suivant la naissance.

La circoncision est une intervention « non thérapeutique », ce qui signifie qu'elle n'est pas médicalement nécessaire. Les parents qui décident de faire circoncire leur nouveau-né le font souvent pour des motifs religieux, sociaux ou culturels. Afin de les aider à prendre la décision au sujet de la circoncision, les parents devraient avoir plus d'informations sur les risques et les avantages. Il est utile de parler avec le médecin de votre bébé.

*Après avoir examiné les données scientifiques pour et contre la circoncision, la Société canadienne de pédiatrie ne recommande pas la circoncision systématique des garçons nouveau-nés. De nombreux pédiatres n'effectuent plus de circoncisions.*

## Risques et avantages

En général, les problèmes causés par l'intervention sont mineurs. Les complications graves sont très rares, mais elles sont possibles. La circoncision des nouveau-nés a été associée à des erreurs chirurgicales, telles que l'ablation d'une trop grande surface de peau.

Sur 1 000 garçons qui **sont** circoncis :

- De 20 à 30 auront une complication chirurgicale, comme des saignements abondants ou une infection de la plaie.
- De 2 à 3 auront une complication grave qui aura besoin d'un plus grand traitement. Exemples : l'ablation d'une trop grande surface de peau ou des saignements abondants.
- 2 seront hospitalisés pour une infection des voies urinaires avant qu'ils aient un an.
- Il se peut qu'environ 10 bébés soient circoncis de nouveau à cause d'un mauvais résultat.



**For more information/Pour de plus amples renseignements :**  
Health Links-Info Santé - 1-888-315-9257  
or visit/ou visiter : [www.southernhealth.ca](http://www.southernhealth.ca)

**Regional Perinatal Team/Équipe périnatale régionale**



# Circumcision: Information for parents

In rare cases, pain relief methods and medicines can cause side effects and complications. You should talk to your baby's doctor about the possible risks.

Of every 1,000 boys who **are not** circumcised:

- 7 will be admitted to hospital for a UTI before they are one year old.
- 10 will have a circumcision later in life for medical reasons, such as a condition called phimosis. Phimosis is when the opening of the foreskin is scarred and narrow because of infections in the area that keep coming back. Older children who are circumcised may need a general anesthetic, and may have more complications than newborns.

Circumcision slightly lowers the risk of developing cancer of the penis in later life. However, this form of cancer is very rare. One of every one million men who are circumcised will develop cancer of the penis each year. By comparison, 3 of every one million men who are not circumcised will develop penile cancer each year.

## *More information from the CPS:*

### [Neonatal circumcision revisited \(position statement\)](#)

This information should not be used as a substitute for the medical care and advice of your physician. There may be variations in treatment that your physician may recommend based in individual facts and circumstances

# La circoncision : Renseignements pour les parents

Dans de rares cas, les méthodes de soulagement de la douleur et les médicaments peuvent causer des effets secondaires et complications. Vous devriez parler à votre médecin sur les risques possibles.

Sur 1 000 garçons qui **ne sont pas** circoncis :

- 7 seront hospitalisés pour une infection des voies urinaires avant qu'ils aient un an.
- 10 auront une circoncision plus tard dans la vie pour des raisons médicales, comme un état appelé le phimosis. Le phimosis est un état où le prépuce est marqué d'une cicatrice et l'ouverture du prépuce est trop étroite, ce qui sont causées par des infections récurrentes. Les enfants plus âgés qui sont circoncis peuvent avoir besoin d'une anesthésie générale, et avoir plus de complications que les nouveau-nés.

La circoncision réduit légèrement le risque de contracter un cancer du pénis plus tard dans la vie. Toutefois, cette forme de cancer est très rare. Chaque année, un sur un million d'hommes qui sont circoncis contractera un cancer du pénis. En comparaison, trois sur un million d'hommes qui ne sont pas circoncis contracteront le cancer du pénis chaque année.

## *Plus de renseignements de la SCP :*

### [La circoncision néonatale revisitée \(document de principe\)](#)

Cette information ne saurait remplacer les soins médicaux et les conseils de votre médecin. Votre médecin peut proposer différents traitements en fonction de circonstances et faits particuliers.



For more information/Pour de plus amples renseignements : Health Links-Info Santé - 1-888-315-9257 or visit/ou visiter : [www.southernhealth.ca](http://www.southernhealth.ca)

Regional Perinatal Team/Équipe périnatale régionale